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xxxxxxxxJeugd Survival: 
Een Muiderberg traditie

Van de Redactie

We hebben weer ons best 
gedaan! Het was best een klus om 
een krant te maken die informatie 
biedt over allerlei aspecten van 
ons dorp. We waren erg blij met 
de vele positieve reacties die we 
ontvingen op ons vorige nummer. 
Een groot compliment was de 
opmerking dat Dorpspraat wordt 
ervaren als verbindend element. 
Wat willen we nog meer? We 
werken dus door. In dit nummer 
aandacht voor verschillende 
aspecten van de Meerstroom. Er 
gebeurt van alles daar. Ook de 
woningbouw op de twee locaties 
lijkt op gang te komen. We zijn 
bijzonder blij met twee verhalen 
over het Naardermeer, vanouds 
een deel van Muiderberg. 
De samenstelling van de redactie 
is opnieuw veranderd. Erelid van 
de Dorpsraad en medeoprichter 
van Dorpspraat Harry Mock heeft 
laten weten dat zijn column in 
deze editie zijn laatste is. John 
Haug, net als Harry vanaf het 
begin betrokken bij Dorpspraat 
en op vele manieren actief in 
de Dorpsraad, heeft laten weten 
dat hij zich op andere zaken 
wil concentreren. Wij danken 
beide heren van harte voor hun 
werk voor de Dorpspraat! Ook 
een woord van dank aan de 
adverteerders die deze editie 
mogelijk maakten.

INTERVIEW
door MONICA BOS

De eerste stappen: 
speurtochten en 

spelletjes
In de vroege jaren ‘70 
organiseerde Rien ter 
Beek als een van de 
jeugdleiders van de CJV 
elke vrijdagavond wel 
speurtochten, bosspellen 
en sportactiviteiten voor 
de jeugd in Muiderberg. 
‘Het idee om een groter 
weekend op te zetten, 
ontstond pas in 1995’ 
vertelt hij. In dat jaar 
stelde de toenmalige 
jeugdvoorzitter van de 
voetbalclub voor om dit ook 
tijdens een survivalweekend 
te organiseren. ‘Dat was 
het enige wat hij eraan heeft 
bijgedragen’ lacht Rien, 
‘De rest moesten we zelf 
uitzoeken.’

Met een klein team van 
bevlogen vrijwilligers werd 
een programma opgezet en 
werd Rien met zijn grote 
ervaring in het onderwijs 
als coördinator aangewezen. 
Nu, dertig jaar later, leidt hij 
het evenement nog steeds. 
‘We hebben generaties 
kinderen voorbij zien komen.’ 
‘Inmiddels zijn de eerste 
deelnemers zelf ouders en 

Rien ter Beek heeft de grootste beker uitgereikt aan de grootste verliezer - foto Henk Glotzbach

Wat ooit begon als 
een kleinschalig 

initiatief in de 
jaren ‘90, is 

uitgegroeid tot 
een jaarlijks 

hoogtepunt voor 
alle voetballende 

jeugd in Muiderberg: 
het Jeugd 

Survivalweekend. 
Dit evenement, 

dat jaarlijks 
met Hemelvaart 

plaatsvindt, trekt 
inmiddels meer dan 

honderd kinderen 
en een groot team 
van vrijwilligers. 

Initiatiefnemer en 
organisator Rien 

ter Beek blikt terug 
op de groei en het 

succes van deze 
traditie.

doen hun kinderen weer mee.’

Van een bescheiden begin tot 
een groot spektakel

In de beginjaren namen zo’n tachtig 
kinderen deel aan het evenement, maar 

inmiddels is dat aantal gegroeid naar 
gemiddeld 110 per jaar. Als er plaats 
is mogen ook broertjes en zusjes 
meedoen. Vorig jaar waren dat 24. 
De activiteiten zijn ook steeds verder 
uitgebreid. ‘We begonnen met 
simpele spelletjes en speurtochten, 
maar inmiddels hebben we een 
volledig survivalprogramma, 
inclusief overnachting, sport- en 
waterspelen en een avondspel’ 
aldus Rien.
Vrijwilligers spelen een cruciale 
rol. ‘Tegenwoordig hebben 
we minimaal zestig mensen 
nodig voor de organisatie, van 
juryleden tot koks, nachtwakers 
en spelbegeleiders.’ Dat vereist 
een flinke planning. ‘We hebben 
een strakke organisatie, zodat 
alles soepel verloopt dankzij 
ouders en oud-deelnemers 
die betrokken blijven als 
vrijwilliger.’

Hoogtepunten van 
het weekend

Een team van 10 of 11 
kinderen en twee oudere leiders 

bestaat uit alle leeftijdscategorieën; 

30 jaar

vervolg op p 2   >
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COLUMN HARRY MOCK

Noodpakket

De overheid raadt aan een 
overlevingspakket in huis 
te hebben: Je moet van 
goede huize komen om zo’n 
welgemeend advies in de wind 
te slaan. 
Het doel is duidelijk: overleven 
na stroomuitval, watersnood, 
waternood, een aardbeving 
of, in het ergste geval, een 
oorlog. Als brave burger heb 
ik inmiddels mijn noodpakket 
samengesteld. Je kunt weliswaar 
kant-en-klare pakketten 
aanschaffen, maar dat is de 
makkelijke weg. Je mag best wel 
wat moeite doen om de eerste 
drie dagen na een ramp in 
leven te blijven. 
Voor ons tweepersoons-
huishouden heb ik achttien liter 
water ingekocht, drie liter per 
persoon per dag. Hoe ik die 
zware flessen bij een eventuele 
evacuatie moet meeslepen 
is van later zorg. Achteraf 
gezien had ik beter een pak 
waterzuiveringstabletten kunnen 
kopen. De noodzakelijk geachte 
dekens heb ik nog liggen op 
zolder. Maar hoe kom je zo 
gauw aan een radio die je kunt 
opwinden of op zonne-energie 
werkt? Daarvoor moest ik buiten 
Muiderberg zoeken. Voor mij 
geen probleem, want ik woon 
sinds 2020 in Naarden.
In mijn oude dorp kun je voor 
de aanschaf van houdbaar 
voedsel, desinfecterende gel, 
wc-papier (komt me bekend 
voor), natte doekjes, tandpasta 
en een tandenborstel terecht 
bij de Spar en Oudshoorn. 
De plaatselijke middenstand 
heb ik echter niet nodig voor 
de aankoop van een zaklamp, 
batterijen, kaarsen en lucifers; 
deze rampverzachters heb ik 
altijd al in huis. Een EHBO-doos 
haalde ik bij de Action, evenals 
hamer, zaag en kniptang. Hoe 
komen de beleidsmakers op dit 
idee? Zijn een kurkentrekker 
en een flesopener niet 
noodzakelijker?   
Een fluitje is onontbeerlijk; 
door geluid te maken weten 
reddingswerkers waar ze 
moeten zoeken. Had ik nu 
mijn scheidsrechterfluitjes maar 
bewaard. Gelukkig kan mijn 
opwindbare radio een harde 
fluittoon voortbrengen. Kopieën 
van paspoort en rijbewijs zijn 
gemaakt en contant geld zit in 
de pocket. Maar wie garandeert 
mij dat de winkels open zijn? 
Hoewel niet geadviseerd, 
heb ik pen en papier in het 
noodpakket gestopt. Of om een 
dagboek bij te houden, of om 
een afscheidsbrief te schrijven. 
Je moet je op het ergste 
voorbereiden. 

update nieuwbouw school  jongste deelnemers zijn rond de 6 jaar en 
de oudste 14, dus dat vergt een creatieve 
oplossing bij het spelen van alle spelletjes.  Elk 
jaar start het weekend op donderdagmiddag 
met (voetbal)spelletjes. Dan volgt de 
vlaggenversiering. ‘Elk team krijgt een laken 
en een bezemsteel om hun eigen vlag te maken’ 
vertelt Rien. 

Dan wordt er gevoetbald en op 
donderdagavond is er een bingo en speurtocht. 
Wel spannend in het donker, de allerjongsten 
mogen slapen in de sportzaal of thuis, die 
worden dan na de bingo door hun ouders 
opgehaald. Voor de groten is er dan in de 
avond nog een avontuurlijk spel, zoals een 
schatzoektocht of een smokkelspel. Vervolgens 
overnachten de kinderen van 10 jaar en ouder 
in tenten op het tweede veld.

Vrijdag is de grote sport- en survivaldag. 
Er zijn voor de kinderen vele activiteiten 
zoals een stormbaan (van achttien meter 

hoog), boerengolf, kanoën in het IJmeer en 
een spectaculaire glijbaan die eindigt in een 
waterbak. ‘De estafette op vrijdagmiddag is het 
hoogtepunt, waarbij alle ouders langs de zijlijn 
staan te juichen’ zegt Rien. ‘De teamspirit is 
geweldig.’

Iedereen wint! 
Een bijzondere traditie is de prijsuitreiking. 

‘Iedereen krijgt een prijs, maar degene die 
laatste wordt, krijgt de grootste beker’ grinnikt 
Rien. De beker is ooit gesponsord door een 
lokale ondernemer en wordt als wisseltrofee 
doorgegeven.

Financiële steun en sponsoring
Het evenement wordt grotendeels 

gefinancierd door de voetbalclub en sponsors. 
‘We hebben een begroting van € 3.000, waarvan 
een groot deel uit donaties komt’ legt Rien uit. 
Deelname is gratis voor de jeugdleden, broertjes 
en zusjes betalen een kleine bijdrage, maar als 
we zien dat dit een probleem is, dan lossen we 
dat op. Ouders kunnen via een Tikkie vrijwillig 
bijdragen, en dat systeem werkt uitstekend.  

In dertig jaar 
tijd zijn er 
duizenden 
liters limonade 
gedronken, 
tienduizenden 
broodjes 
gegeten en 
honderden 
kilo’s patat 
gebakken. 
Maar bovenal 
zijn er talloze 
vriendschappen 
gesmeed en 
herinneringen 
gemaakt. 
Het mooiste 
is de 
saamhorigheid. 
Zolang ik het 
kan, blijf ik dit 
doen.

Rien ter Beek

INTERVIEW/VERSLAG
door HUGO LANDHEER 

De nieuwe 
Meerstroom 
mag dan nog in 
aanbouw zijn, veel 

dorpsgenoten lopen langs de 
bouwplaats om te kijken hoe 
het staat met de vorderingen. 
Een paar maanden lag de ronde 
betonnen vloer te wachten op 
de verdere ontwikkelingen. 
Op maandag 7 april werden 
de eerste houten staanders 
geplaatst. Een heugelijk 
moment voor het projectteam. 
Architect Annemarie Swemmer 
is elf jaar werkzaam bij Arons 
en Gelauff architecten en werkt 
inmiddels aan andere projecten, 
maar maakt graag even tijd 
om terug te kijken op het 
ontstaansproces van het nieuwe 
gebouw. 

Geen standaard 
kindcentrum was de 
architecten-opdracht
Het bureau Arons en Gelauff 
architecten, ook bekend 
als de ontwerpers van het 
beeldbepalende gebouw de 
Pontsteiger bij de Houthavens 
in Amsterdam, is vooral 
gespecialiseerd in woningbouw, 
vertelt Annemarie in het 
kantoor in Amsterdam Noord. 
Waarom schreef het bureau 
dan in op de tender die in 
2023 werd uitgeschreven 
door de gemeente Gooise 
Meren voor het ontwerp 
voor de nieuwbouw van de 
Meerstroom? ‘De omschrijving 
in de aanbesteding sprak ons 
aan’, herinnert Annemarie zich. 
‘Het moest een niet standaard 
kindcentrum worden dat 
voldoet aan alle eisen’. De 
opdracht sprak haar vooral 
aan omdat ze na haar studie 
Bouwkunde in Delft stage liep 
bij Jeanne Dekkers Architectuur 
BV, een bureau dat zich 
specialiseert in scholenbouw. 

Het werd een 
cirkelgebouw
Het Programma van Eisen 
kende een paar kernbegrippen. 
Energiegebruik en flexibiliteit 
speelden daarin een belangrijke 
rol. Op basis van een bezoek 
aan de locatie kwam het 
ontwerpteam al heel snel met 
het idee van een rond gebouw. 
De betrekkelijk kleine ruimte 
tussen Villa Zeezicht en de 
Rijver, alles leende zich voor 
een cirkel. Ook de inrichting 
van de buitenruimte komt dan 
beter tot zijn recht. ‘Een cirkel 
heeft nog een voordeel’, zegt 
Annemarie. ‘De gevel van een 

Cirkelvormig en circulair 
KC De Meerstroom is klaar voor de 
toekomst

Voor Timo (7) en Nina Comello (10) was het de 
eerste keer dat ze meededen. 
‘Het leukste onderdeel van de survival vonden 
we de springkussens. Iedereen wilde zo snel 
mogelijk over de finish komen, maar ze 
hadden water op de speelkussens gespoten, dit 
was zo lollig…’ vertellen Timo en Nina. ‘Het 
spannendste was de spokentocht en het blijven 
slapen. De spokentocht was in het Echobos 
en dit was heel leuk, maar ook erg spannend! 
Uit allemaal hoeken kwamen enge spoken en 
geluiden. Vooral de geluiden maakten het super 
eng. Maar we verheugen ons al op dit jaar!’

Teamleider Thijs Kers: 
‘Als kind vond ik het al fantastisch om mee te 
mogen doen. Daarom vind ik het niet meer 
dan vanzelfsprekend om samen met de andere 
vrijwilligers ervoor te zorgen dat ook een nieuwe 
generatie kinderen dit avontuur kan meebeleven’

Vrijwilligers verdienen hiermee ook punten die 
meetellen voor hun clubverplichtingen. ‘Wie 
helpt, hoeft minder contributie te betalen, net 
zoals bij het verrichten van bardiensten op de 
voetbalclub.’

De impact op de gemeenschap
Veel oud-deelnemers keren terug als 

vrijwilliger. ‘Neem bijvoorbeeld Thijs’ zegt 
Rien, ‘hij deed als kind zelf mee en is nu 
teamleider. Dat is prachtig om te zien.’ Ook 
jongere generaties raken betrokken. ‘Kinderen 
vanaf vijf jaar mogen meedoen, en sommigen 
groeien echt op binnen dit evenement.’
In dertig jaar tijd zijn er duizenden liters 
limonade gedronken, tienduizenden broodjes 
gegeten en honderden kilo’s patat gebakken. 
Maar bovenal zijn er talloze vriendschappen 
gesmeed en herinneringen gemaakt. ‘Het 
mooiste is de saamhorigheid’ besluit Rien. 
‘Zolang ik het kan, blijf ik dit doen.’

Het Jeugd Survivalweekend is niet meer weg te 
denken uit Muiderberg. Het blijft een traditie 
waar het hele dorp trots op is!

cirkelvormig gebouw is energie-
efficiënt. Zo kwamen we stap 
voor stap uit op het huidige 
ontwerp’. 

Vanaf het begin was duidelijk 
dat op de bouwlocatie alleen 
met heel lichte materialen kon 
worden gebouwd. Zo ontstond 
het idee van een gebouw van 
twee bouwlagen met een 
geraamte van houten spanten. 
Daglicht kan binnenstromen 
door een opening in het 
dak. Dit wordt mogelijk 
door de toepassing van een 
diafragmaconstructie. U moet in 

de komende weken maar eens 
kijken of u kunt zien hoe die tot 
stand komt. 

Prettig overleg over 
plannen
Het ontwerp in wording 
werd uiteraard regelmatig 
voorgelegd en besproken 
met alle betrokkenen. Op- 
en aanmerkingen werden 
meegenomen en zo veel 
mogelijk verwerkt. Annemarie 
heeft dat overleg met alle 
partijen als heel prettig ervaren. 
‘Je zit met de gebruiker aan tafel 
en kunt veel wensen meteen een 
plekje geven’, herinnert ze zich. 
Ze omschrijft het contact met de 
leiding van het kindcentrum als 

‘constructief, verbindend en slagvaardig’. Om de betrokkenen 
kennis te laten maken met een vergelijkbaar gebouw werd 
een excursie op touw gezet naar de Dalton basisschool De 
Molenwiek in Haarlem dat achthoekig is. 
De nieuwbouw is zeer energiezuinig ontworpen. Het gebouw 
wordt niet aangesloten op het gasnet en is dus ‘all-electric’. De 
ventilatie is vraaggestuurd en warmte wordt teruggewonnen. 
Duurzame energie komt van de zonnepanelen op het dak. En 
de toiletten worden doorgespoeld met regenwater.

Multifunctionaliteit ten top
De Meerstroom, waar opvang en onderwijs samen gaan, 
heeft straks twee ingangen. De hoofdingang ligt tegenover 
de Rijver. De tweede ingang, voor de leerlingen van de 
onderbouw, zit in de verbindingssluis tussen de Villa 
Zeezicht en de nieuwbouw. De omvang van de leslokalen 

kan betrekkelijk eenvoudig worden aangepast; de muren 
zijn gemaakt van houten segmenten die kunnen worden 
opgedeeld. Het centrum van de nieuwbouw is, net als nu, 
het multifunctionele atrium. Het is hal en trap, podium en 
tribune tegelijk. Geschikt voor elke denkbare activiteit, maar 
vooral voor de vrijdagmiddagviering, de afsluiting van de 
werkweek.

Het gebouw biedt ruimte aan twaalf groepen, drie 
onderbouw en negen bovenbouw. Op de verdieping zijn drie 
taartpunten ingericht als dakterras. Dat deel van het gebouw 
kan, indien ooit nodig, worden ingericht als lesruimte. Rond 
het atrium worden werkplekken gemaakt voor de groepen. 

De buitenruimte zal waarschijnlijk nog niet klaar zijn als de 
nieuwbouw in gebruik wordt genomen. Met de verlangens 
van de leerlingenraad is op alle mogelijke manieren rekening 
gehouden. Maar ook hier geldt: het kan niet allemaal tegelijk.

‘Het moest 
een niet 
standaard 
kindcentrum 
worden dat 
voldoet aan 
alle eisen’

Architect Swemmer

Het centrum 
van het 
gebouw 
wordt, net 
als nu, 
een multi-
functioneel 
atrium

De Meerstroom in aanbouw 1 mei 2025 - foto Gerard Boer

>  vervolg van p 1
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‘Waar woon je dan?’ vragen ze, als ik vertel dat 
ik weer in Muiderberg woon. ‘Boezemkade 1, 
het huis naast molen de Onrust’, is dan mijn 
antwoord. Ben je daar niet alleen? Voel je je niet 

eenzaam? Het is er vast wel heel stil. Ben je niet bang? Hoe doe je 
dat met boodschappen? En als je valt?  
Ik woon hier met veel plezier met een haan en kippen en de kat. 
Straks eet ik weer groenten uit eigen tuin. Daar verheug ik me 
nu al op. Ik hoor de trein, de A1,  overvliegende vliegtuigen of 
helikopters en landbouwvoertuigen. Het ligt eraan waar de wind 
vandaan komt. Ik hoor het wel, maar ik luister niet. En.... je went 
eraan. Bovendien is het huis zó goed geisoleerd, binnen hoor ik zo 
goed als niets.

Claudia’s Galloways 

Als ik eraan kwam met de fles, kwamen de stiertjes al naar het hek toe. 

Opluchting
Toen kreeg Jacob blauwtong. Hij kwam moeilijk overeind, kon bijna niet lopen. Zijn 
achterste zat vol poep en groene vliegen. Hij kreeg open wonden. Maria en Pieter 
hadden gelukkig geen last van de ziekte. Jacob wilde niet drinken. Met veel geduld 
ging er een liter in. Hij kuchte een beetje en bleef maar liggen. Amber, de assistent 
van Wouter, kwam kijken. Zij verzorgde de wonden op Jacob’s achterste en na een 
paar dagen kon hij weer op zijn poten staan. Gulzig dronk hij twee liter. Wat een 
opluchting.

Mijn Wouter-stem werd lang herkend
Ook kleine kalfjes worden groot. Maria wilde niet dat Pieter bij haar kwam drinken. 

Elbert, Nel, Maria, 
Jacob en Pieter
DORPSPRAATJE 
door CLAUDIA DE RAADT

Wouter en de Galloway’s
Ik heb leuk contact met veel buren, op loopafstand. Zij komen 
vaak op bezoek met hun kinderen bij ‘buurvrouw’ Claudia. 
Regelmatig contact met Wouter Slors, ‘kuddebeheer’, staat 
er op zijn auto. Dat slaat op de Galloway-runderen die in het 
Naardermeer-gebied lopen. Regelmatig kunnen we daar nu iets in 
de krant over lezen. Op den duur zullen ook de laatste Galloways 
uit het gebied verdwijnen. In september 2023 was het nog niet 
zover. Bij mij achter liepen twee Galloways, die ik Elbert en Nel 
had genoemd. 

Galloway kalf en zijn ‘tienermoeder’ 
En op een dag kwam daar een Galloway bij. Het was een jonge 
koe, die met een keizersnee geholpen was en naast haar stond 
een klein, beeldschoon blond stierkalfje. De moeder was een 
‘tienermoeder’. Ze was eigenlijk te jong om een kalfje te krijgen. 
Daarom was de melkproductie nog niet goed op gang. Wouter 
kwam tweemaal per dag het kalfje melk geven. Ik noemde de 
moeder Maria en het kalfje Jacob. Gewoonlijk krijgen ze een geel 
plastic plaatje in het oor met daarop een nummer. Dan gaan ze 
verder door het leven als een nummer. 
Toen het kalfje over ging naar één fles per dag, vroeg Wouter of 
ik die wilde geven. Hij gaf mij de fles en zei: ‘Kijken of je voor 
je examen slaagt’. Met de grote vierkante plastic fles met een 
namaak uier eraan, de melk op moedermelk temperatuur, liep ik 
het terrein op en probeerde de lage stem van Wouter te imiteren 
om het schuwe kalfje te lokken. Ik stond krom om de fles op 
drinkhoogte te houden. Wouter schoof een stoeltje onder me en 
zo kon ik het uithouden. Maria bleef rustig staan en het duurde 
wel een half uur voor Jacob dichterbij durfde komen. Wat een 
voldoening toen hij echt begon te drinken! Mijn geduld werd 
beloond. Ik was geslaagd. Ik vond het geweldig dat Wouter mij dit 
toevertrouwde. 

Een paar weken later stond Maria zielig te loeien. Jacob zag ik niet. 
Tenslotte zag ik hem. Achter het draad. Wouter zei ‘’Hij komt zelf 
wel weer terug’. Soms moest ik ze tussen de bosjes en het hoge 
gras opsporen. Ook een keer vond ik ze helemaal achteraan. Jacob 
lag op de grond. Ik dacht: ‘hij is dood’’. Maar nee, toen hij de fles 
zag, liep hij achter mij aan naar de plek van gisteren waar mijn 
stoeltje had gestaan. Na de fles begon hij fanatiek te lurken bij zijn 
moeder. 

Stiertjescrèche
Op een dag vroeg Wouter of ik nog plaats had in de stiertjes-
crèche. Toen kwam ‘Pieter’ erbij. Een zwart stierkalfje waarvan de 
moeder plotseling dood was gegaan. Hij was groter dan Jacob en 
heel sterk. Je kon zien dat hij tot de dood van zijn moeder goed 
gevoed was. Na een waar gevecht kon Wouter Pieter de fles geven. 
Dat was echt een enorme klus. De eerste dagen verbleef Pieter in 
een met ijzeren hekken afgeschermde plek onder een overkapping. 
Ook Pieter wende aan mij en na een tijdje mocht hij uit zijn hok. 

Ik zag een keer dat zij Pieter besprong. De jonge stiertjes waren al bijna dek-rijp. Ze 
werden gescheiden van Maria en in een ander weiland geplaatst. Twee maanden 
later zag ik Jacob en Pieter daar lopen. Met mijn ‘Wouter-stem’ zei ik de bekende 
tekst. En jawel, ze keken meteen op, loeiden en kwamen naar het hek. Het was 
duidelijk dat ze op mijn stem afkwamen. Pieter kon ik zelfs nog op zijn kop aaien. 
Een jaar later zag ik op een ander weiland twee grote stieren lopen, een blonde en 
een zwarte, die niet meer op mijn stem reageerden. 

VERSLAG
door Hugo Landheer

Op 9 oktober 2024 stelde de gemeenteraad het plan 
“Uitgangspunten ontwikkeling Oranje Nassauschool 
en Vinkenbaan” vast. De raad ging akkoord met een 
amendement van een aantal partijen. Daarin vroegen zij 

het college op de ONS-locatie die dicht bij het centrum van het dorp 
ligt bij wijze van proef woningen te ontwikkelen voor een specifieke 
groep senioren (75+) al dan niet met een zorgvraag. Op die manier 
wilden de betrokken partijen de doorstroming op de plaatselijke 
woningmarkt bevorderen. De locatie Vinkenbaan zou worden 
bestemd voor starters en senioren. 
Het amendement betekent een aanpassing van de 
toewijzingsprocedure van de woningen op de ONS-locatie. Het 
projectteam heeft nogal wat extra werk moeten doen om uit te 
zoeken of de wijzigingen uitvoerbaar zijn en hoe. In samenwerking 
met woningcoöperatie G&O wordt onderzocht hoe een en ander het 
beste kan worden gerealiseerd. 
 
Volgens wethouder Bellaart zal het college waarschijnlijk besluiten 

Muiderbergers geen voorrang 
te geven bij de toewijzing van 
de nieuwe woningen. Dat heeft 
te maken met het regionale 
woonruimteverdeelsysteem van de 
Gooi en Vechtstreek. De toewijzing 
vindt plaats op basis van een aantal 
criteria. Woningzoekenden met 
voldoende punten ontvangen, 
soms pas na vele jaren, bericht dat 
zij recht hebben op een woning. 
Volgens de bestaande regelgeving 
kunnen Muiderbergers wel een 
voorkeur uitspreken voor een 
huurwoning in hun dorp, maar 
voorrang zal waarschijnlijk niet 
worden verleend. 

Na de informatieavonden van 17 oktober 
en 28 november 2024 is het enige tijd wat 
stil geweest rond de planvorming voor de 
woningbouw op de terreinen van de scholen 
die straks verhuizen naar de plek achter de 
Rijver. Omwonenden, belanghebbenden en 
andere geïnteresseerden hebben mee kunnen 
denken over de stedebouwkundige opzet, de 
bouwstijl en andere belangrijke onderwerpen 
voor beide locaties. Daarna ging het 
projectteam aan het werk om alle informatie 
uit te werken. 

Plannen voor 
woningbouw 
op ONS- en 
Vinkenbaan-
locaties krijgen 
vorm

nieuwbouw woningen 

Nadere uitwerking nodig

Op dit moment worden de plannen uitgewerkt. 
Daarbij wordt gebruik gemaakt van de ideeën 
en reacties die tijdens de bijeenkomsten 
zijn ingebracht. Dit kost meer tijd dan 
verwacht. De ONS-locatie is klein en de 
herontwikkeling lastig. Woningstichting G&O 
en Gooise Meren willen straks plannen op 
tafel leggen die haalbaar zijn. Nog niet zeker 
is wanneer een begin kan worden gemaakt 
met de werkzaamheden op de ONS-locatie. 
Waarschijnlijk zal dat in de loop van 2026 zijn. 

Vervolgbijeenkomsten voor nadere informatie 
over de woningbouw op de ONS  en 
Vinkenbaanlocaties staan gepland voor de 
tweede helft juni 2025. 

Van boven naar onder
Locatie Vinkenbaan (thans De 
Meerstroom)
Locatie Oranje Nassauschool
Eerste schets mogelijke 
bebouwing locatie 
Vinkenbaan

Bron website Gooise Meren

IN MEMORIAM 
door JOHAN SMIT
 
De laatste maanden zijn ons helaas twee bijzondere leden van 
de Dorpsraad Muiderberg ontvallen. Beiden waren op bijna 
alle vergaderingen aanwezig en namen aktief deel aan de 
discussies.

Eerst overleed Jan Stroband. Jan was onder andere voorzitter 
van de organisatie die de jaarlijkse Senioren Markt in het 
gemeentehuis organiseerde. Hij zorgde ook voor de brochure 
van het evenement.

Kort erna moesten wij afscheid nemen van June Biallosterski-
ten Hoope. Zij woonde 60 jaar in Muiderberg en was bij vele 
activiteiten in ons dorp betrokken. Men kon altijd een beroep 
op haar doen. Kortom, zij was een buitengewone vrouw met 
een groot sociaal hart.

Het bestuur wenst hun naasten en de vele Muiderbergers die 
hen hebben gekend sterkte met dit grote verlies.
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EcoDuo Company 
Voorheen Gana installatie bureau / Onderhoudsbedrijf de Beere 

Duurzame installaties   
 

• Airconditioning  
• Centrale verwarming 
• Warmtepompen 
• Zonnepanelen 
• Landelijk erkend 

M.E. de Haan  A.R. de Beere 
Frans van Mierislaan 9 
1399 GD Muiderberg 
Mobiel Mark : 06 2210 7070  
Mobiel Arjan : 06 5360 1597 
E-mail info@ecoduo.nl 
www.ecoduo.nl 
 

advertenties

Duurzaam en 
gasloos

uw woning 
verwarmen

energieschutting,
stille warmte uit de lucht en de zon!

PVT: zonnepanelen met 
thermodules, ook mogelijk onder 
bestaande zonnepanelen

optisolar.nl   -   tel +31 332 091 010   -   info@optisolar.nl

blijvend hoogspannend

MILIEU
door CEES PETERSEN

We hebben een 
tekort aan stroom 
in Nederland 

en mensen en bedrijven 
moeten langer wachten 
om aangesloten te worden 
op het elektriciteitsnet. 
De energietransitie zet 
Nederland onder spanning. 
TenneT, de exploitant van 
het hoogspanningsnet in 
Nederland, gaat daarom 
door het land extra 
hoogspanningsverbindingen 
aanleggen in de komende 
jaren. Zo ook op de lijn van de 
krachtcentrale in Diemen via 
Lelystad naar Ens. Langs dit 
bestaande hoogspanningstraject 
zal een tweede lijn worden 
aangelegd. 

De vraag is waar deze 
precies zal gaan lopen. Er 

Voortgang Tennet 
trajectkeuze 

Warmtenet: 
Samen op 
weg naar een 
duurzame 
toekomst
MILIEU
door MERLIJN KOLDENHOF

warmtenet update

2028 2029 2030 2031 2032 2033 2034 2035

Tijdlijn 2020-2035
Ontwikkeling Warmtenet Muiderberg

2022:
Vervolgonderzoek:
techniek en 
financiering

2025-2026:
Technisch ontwerp, 
vergunningen en 
aanbesteding

2027-2032: 
Aansluiten woningen op het warmtenet:
• Van der Helst, Buitendijke, Eikenklaan
• Tesselschadelaan en Dorpsstraat
• Kocherplanstsoen
• Brink

2021:
Proefstuk Eikenlaan
voltooid

2024:
73% intentieverklaringen

2025:
• Eerste Projectraad
• Campagne van intenties  

naar contracten
• Bewonersavonden locatie

2035:
Heel Muiderberg
is aangesloten 
en van het gas!

2020 2021 2023 2024 20272022

2026:
Begin bouw  
warmtestation

2027: 
Eerste aansluitingen

20262025

V0
5 

4/
4/

25

zijn een aantal gebieden, zgn. corridors, 
aangewezen waarbinnen de hoogspannings-
verbinding eventueel 
zou kunnen gaan lopen. 
Deze zijn onderwerp 
van een uitgebreid 
onderzoeksproces waarbij 
de effecten worden 
geanalyseerd op milieu-, 
erfgoed-, landschappelijke 
invloed en kosten. 

Waar staan we nu?
 In de laatste editie van de 
Dorpspraat hebben we u 
gemeld dat de gemeente 
Gooise Meren samen 
met de provincie Noord-
Holland en de overige 
betrokken gemeenten 
voor 1 december 2024, gelet op de effectanalyse, 
met een corridoradvies zou komen vanuit de 
regio. Dat is inderdaad gebeurd, zij het dat 
er geen corridor-keuze is gemaakt, vanwege 

tegengestelde belangen in de regio. 
De regio leek de beslissing over te 

Een afspraak met de beleidsmakers op 
het ministerie van was snel gemaakt en 
op 27 januari hebben we uitvoerig ons 
voorkeurstracé kunnen uitleggen in Den 
Haag. Het was wederom duidelijk dat er 
veel sympathie en waardering voor onze 
zienswijze was. Op woensdag 
5 februari was er een vervolgafspraak 
op het stadhuis in Bussum om met alle 
betrokken partijen de laatste stand van 
zaken te bespreken. 

Aangezien er nog vervolgonderzoeken 
waren toegevoegd aan de eerder 
uitgevoerde effectanalyses, heeft dit de 
regio de kans gegeven om opnieuw een 
regioadvies uit te brengen ten aanzien 
van de voorkeurs corridor (het gebied 
waarin het tracé zou moeten liggen). 
Wethouder Hugo Bellaart benadrukte 
bij de betrokken belangengroepen om 
de handen ineen te slaan en met een 
gezamenlijk voorkeurstracé te komen. 

Op het moment dat ik dit artikeltje 
schrijf, 16 april 2025, is het 
gemeenschappelijk standpunt een 
feit en zal in de komende dagen 
door de belangrijkste stakeholder: 
het Burgerinitiatief, de Dorpsraad 
en Natuurmonumenten formeel 
de gezamenlijke verklaring op een 
persmoment ondertekenen. TennetT 
heeft aangegeven dat de feitelijke tracé-
keuze is te verwachten rond september 
2025. Spannend blijft het. 

We houden u op de hoogte! 

De ontwikkeling van het 
warmtenet in Muiderberg 
maakt mooie vorderingen. 

Inmiddels is het project een 
belangrijke nieuwe fase ingegaan: 
van plannen maken naar uitvoering 
voorbereiden. In 2024 heeft maar 
liefst 73% van de gebouweigenaren 
een intentieverklaring ondertekend 
om aan te sluiten op het warmtenet. 
Een krachtige stap voorwaarts die 
de haalbaarheid van het project 
aanzienlijk vergroot.

Van intentie naar actie
Vanaf 2025 verschuift de focus 
van intenties naar daadwerkelijke 
overeenkomsten. Dat betekent dat 
bewoners gevraagd worden om een 
contract te tekenen voor aansluiting 
op het warmtenet. Tegelijkertijd is de 
Projectraad (een deel ALV-Wattnu) 
gestart en gaan adviescommissies 
aan de slag om mee te denken over 
belangrijke keuzes in het traject.

Bewonersbijeenkomsten 
over het warmtestation
Een belangrijk onderdeel van deze 
fase is de locatie en uitstraling 
van het warmtestation. Daarom 
worden voor de zomer van 2025 
drie bewonersbijeenkomsten 
georganiseerd. Tijdens deze 
bijeenkomsten kunnen inwoners 
meedenken en hun mening geven 
over waar het warmtestation het 
beste kan komen en hoe het gebouw 
eruit moet zien. Daarnaast moeten 
natuurlijk ook de gebruikelijke 
vergunningprocessen worden 
doorlopen. Alles bij elkaar zorgen we 
ervoor dat het ontwerp goed past bij 
de omgeving én bij de wensen van de 
Muiderbergers. 

De eerste bijeenkomst vond plaats op 
15 april. Tijdens deze avond lichtte Arcadis het 
locatieonderzoek toe en konden aanwezigen 
suggesties aandragen voor aanvullende locaties. 
Naar aanleiding daarvan worden twee extra locaties 
onderzocht, beide gelegen achter het viaduct van de 
A6. Tijdens de tweede bijeenkomst op 
13 mei worden de resultaten van dit aanvullende 
onderzoek gepresenteerd. Daarnaast wordt samen 
met bewoners gekeken hoe de voorkeurslocatie zo 
kan worden ingericht dat het warmtestation echt een 
meerwaarde vormt voor Muiderberg. Bij de derde 
bijeenkomst op 10 juni worden de eerste schetsen van 
het ontwerp van het gebouw gepresenteerd. 
Aanmelden voor de bijeenkomsten kan via 
wattnu.org/muiderberg.

Wat gaat de komende jaren 
gebeuren?
2025 en 2026 staan in het teken van de technische 
uitwerking van het warmtenet. Denk aan het 
ontwerpen van het netwerk, het aanvragen van 
vergunningen en het selecteren van geschikte 
uitvoerders. Als alles volgens planning verloopt, kan 
eind 2026 de bouw van het warmtestation starten.
Vanaf 2027 worden de eerste woningen 
daadwerkelijk aangesloten op het nieuwe warmtenet. 
Dit gebeurt gefaseerd per wijk, zodat iedere buurt 
zorgvuldig en in overleg wordt meegenomen.
Het doel is om uiterlijk in 2035 heel Muiderberg 
aardgasvrij te hebben.

Betrokkenheid blijft cruciaal
Een project van deze omvang vraagt om 
transparantie, samenwerking en duidelijke 
communicatie. Daarom blijft de betrokkenheid van 
bewoners en lokale partijen gedurende het hele 
traject een speerpunt. Of je nu vragen hebt, twijfels, 
of juist enthousiast bent: laat het weten via: 
info@warmtenetmuiderberg.nl.
Samen maken we Muiderberg klaar voor een 
duurzame toekomst, stap voor stap. Houd de website 
en socials van warmtenet Muiderberg in de gaten 
voor updates, uitnodigingen voor bijeenkomsten en 
meer informatie.

willen laten aan de verantwoordelijke 
ministers! Dat vonden we natuurlijk 
teleurstellend, maar dit komt wel vaker 
voor in politiek gevoelige kwesties. 
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INTERVIEW/CULTUUR
door HUGO LANDHEER

Eind vorig jaar ontvingen 
we een mailtje van 
Marco de Jong, manager 

van de afdeling Weesp van 
de Gooische Muziekschool. 
Hij vroeg ons of we op de 
site van de Dorpsraad een 
link willen plaatsen naar hun 
site. Waarom niet, was onze 
reactie. Maar vertel ons dan 
iets meer over de activiteiten 
van de muziekschool. ‘Geen 
probleem’, zei Marco. Een paar 
weken later zaten we tegenover 
elkaar op de hoofdlocatie aan 
de Dr. Schaepmanlaan. Coen 
Schimmel, directeur van de 
Gooische Muziekschool, schoof 
ook aan. 

Waar en hoe?

We begonnen het gesprek 
met de vraag of de heren zelf 
muziek maken. ‘Uiteraard’, 
was het antwoord. 
Marco speelt 
trompet en 
Coen 

trombone. 
Daarmee was de toon 
gezet. ‘GM heeft twee 
afdelingen’, legt Coen 
uit. Een voor de mensen 
die muziek willen maken in 
hun vrije tijd, zoals de leden 
van G.A. Heinze. Daarnaast 
is er een afdeling educatie. 
Die afdeling richt zich op het 

leerorkest

muziekonderwijs op de scholen in 
onze regio. 
De lessen die in de vrije tijd 
gegeven worden vinden plaats in 
De Steeg. Juf Pauline ontvangt op 
de woensdagmiddag ongeveer 20 
kinderen uit Muiderberg. Deze 
muzieklessen voor kinderen van 4 
tot 8 jaar zijn algemeen vormend. 
De oudste groep begint dan met een 
kennismaking van instrumenten. 
Tijdens deze cursus ontdekken ze elke 
5 weken een nieuw instrument.

Op 32 scholen in de Gooi- en 
Vechtstreek en daarbuiten geven de 
ongeveer vijftien docenten van de 
Gooische Muziekschool wekelijks 
muziekles. Op de Meerstroom 
is de muziekschool in januari 
gestart met het Leerorkest. 
Ongeveer tachtig leerlingen 
krijgen nu hun eerste 
muzieklessen. 

Leerorkest, zo 
werkt dat

Als de kinderen 
een instrument 
hebben gekozen, 
kunnen ze 
deelnemen aan 

groepslessen in het leerorkest. Deze lessen zijn 
voor de kinderen uit de groepen 5 en 6 en duren 
drie kwartier.  De lessen zijn vooral 
bedoeld om te oefenen in het 
samenspelen. ‘Het doel is 
te laten zien hoe leuk het 
is om samen muziek te 
maken’, zegt Marco. 
‘Eén van de leukste 
dingen in het leven’. De 
instrumenten binnen het 
Leerorkest zijn trompet, 
saxofoon, viool en piano. 
Het leerorkest is een 

initiatief van Marco 
de Souza, leraar in 

Amsterdam Zuidoost 
en nu directeur-

bestuurder van de 
Stichting Leerorkest. 
Overal in Nederland 
zijn leerorkesten 
actief. Op de site 
leerorkest.nl kun je 
zien hoe de lessen 

worden gegeven. 
De meeste kinderen 

vinden het leuk samen 
muziek te maken en leren 

spelenderwijs samenwerken. 
Meer dan de helft van de 
deelnemers stroomt na de 
basisschool op de een of 
andere manier door. ‘Als de 
kennismaking met muziek 

op de basisschool prettig 
verloopt, is onze missie 

geslaagd’, zeggen Marco en 
Coen. 

Muziek maken geeft 
samenhang

‘Muzieklessen op school kunnen ook bijdragen 
aan de samenhang in een gemeenschap’, zegt 
Coen. ‘Vroeger had elk dorp een eigen harmonie 
of fanfare’. Dat is helaas niet langer het geval. 
Onlangs kreeg de Gooische Muziekschool 
de vraag uit een dorp in de Vechtstreek 
of ze muzikanten konden leveren voor de 

Feestelijk concert 
op 4 juli

Eind januari van dit jaar 
begon een muzikaal 
avontuur op KC De 

Meerstroom. De leerlingen 
van de groepen 5 en 6 

krijgen wekelijks muziekles 
en kunnen kennis maken met 
verschillende instrumenten. 

Drie leerorkesten zijn 
inmiddels gevormd. Op 

11 april vond in De Rijver 
een openbare repetitie 
plaats. Op vrijdag 4 

juli wordt een feestelijk 
concert georganiseerd 
met medewerking van 
muziekvereniging G.A. 
Heinze. Dan kunnen de 
jonge muzikanten laten 

horen wat zij het afgelopen 
half jaar hebben geleerd. 

Samen muziek maken, 
ja gezellig!

CULTUUR 
door KEES BOER

Een kat heeft zeven levens 
(achter elkaar dan), maar 
Marianne komt net zover 

en vaak overlappend. Topsport 
windsurfen, stuurman op de wilde 
vaart, verpleegkundige op de 
spoedeisende hulp, zeilmaakster, 
beeldend kunstenaar, schrijfster en 
biologisch tuinierder. Dat ze net als 
partner Jeroen meedeed aan het NK 
(1ste) en WK windsurfen hoor je ook 
bij toeval nadat je haar al jaren kent. 
Over haar leven op de wilde vaart 
en haar zeilavonturen is recent de 
zeer lezenswaardige schelmenroman 
‘Zout kind’ verschenen, te koop in de 
boekhandel of via de website van haar 
bedrijf (zeilmakerijmuiderberg.nl). Dat 
ze als verpleegkundige werkte in het 
AMC en nog steeds een druk bezochte 
zeilmakerij heeft in haar woonhuis 
aan de Zeeweg nemen we ook maar 
voor kennisgeving aan. In deze 
rubriek besteden we immers aandacht 
aan de kunstenares Marianne den 
Hartog, geboren in 1963, waar 
haar andere website aan is gewijd 
(mariannedenhartog.nl).

Haar vader, die een 
belangrijke rol heeft 
gespeeld in haar liefde voor varen 
was uitvinder bij Philips en gaf 
haar misschien zijn creatieve genen 
door terwijl haar moeder, die goed 
overweg kon met breipennen en een 
breimachine haar het ambachtelijke 
meegaf. Toch speelde het beoefenen 
van kunst geen rol in haar 
aanvankelijk sportieve en 
avontuurlijke leven. 

Pas toen ze bijna ging 
bevallen van 
haar eerste zoon en 
dacht dat ze weinig 
tijd voor 

Dorpskunstkroniek
Marianne den Hartog

hobby’s zou hebben, liet ze zich inspireren door 
een winkeltje waar ze mozaïeken zag en begon 
ze servies kapot te slaan om er mozaïeken mee 
te maken. Inmiddels heeft ze een hekel aan dat 
‘tegelsplakken’. Zij houdt zich bezig met een vorm 
van kunst die eigenlijk het beste kan worden 
omschreven als ‘mixed media’ zij het dat iedereen 
dan denkt aan het maken van afbeeldingen met 
diverse materialen. In haar geval is het een vorm 
van 3Dwerk waarbij de vorm een belangrijke rol 
speelt en de buitenkant behalve mozaïeken ook 
allerhande 3Dstructuren kan bevatten. Het begon 
in dit opzicht eigenlijk met vazen die ze nu ook 
nog steeds maakt, allemaal unica (zie foto). 

Een kennis was een bedrijf 
begonnen om ronde PVCbollen te fabriceren 
voor het vervoer van bier. - Marianne mag 
dan wel af en toe verzuchten dat ze onder een 
steen leeft, maar er zijn weinig mensen met een 
zo interessant netwerk als zij. Soms waren er 
wat misbaksels bij van die bollen en die ging 
Marianne gebruiken als de buik van een vaas op 
voetjes. Om die voetjes te maken en ook om de 
randen van de bol te modelleren naar haar hand 
kocht zij een computergestuurde keramiekoven, 
waarmee ook glas kon worden gesmolten. Dat 
kon zij weer goed gebruiken omdat glas vaak een 
intensere kleur oplevert dan de serviesscherven 
die zij her en der en zelfs van de andere kant van 
de wereld haalde, bijvoorbeeld uit Vietnam dat zij 
bezocht met een vriendin. Ziet zij op Zanzibar een 
prachtig gevormde boomstronk, dan stopt ze die 
in haar rugzak en vliegt er als handbagage mee 
naar haar atelier (zie foto). 

In Nederland kreeg zij 
een grote opdracht om 

voor het gebouw van de Cliniclowns 
een groot deel van een muur te 
decoreren. Daartoe kreeg zij van 
de Pottenbakkerij van Delftsblauw 
aardewerk afgekeurd servies onder 
het uitdrukkelijk beding dat dit 
niet mocht worden doorverkocht. 

Marianne heeft ook een paar 
scabreuze beelden gemaakt 

zoals een soort torso 
met een flinke 

(Delftsblauwe) 
erectie en voor 
de haven van 
haar levensgezel 
een beklede 

douche met een 
zeemeermin maar 
ook een Neptunus 
met een heel 

klein Delftsblauw 
piemeltje. Ook de 

vrouwelijke kant is 
vertegenwoordigd met 

een poesje onder aan 
een badpak die nu ergens 

in het dorp bij iemand 
aan de muur hangt. Want 

verkopen is geen probleem 
voor Marianne sinds zij al jaar 

en dag mee doet met de kunst- 
tiendaagse van Bergen en haar 

van het kunstcollectief in muiderberg

beelden te koop zijn in de chique bloemenwinkel van Menno Kroon 
in Amsterdam-Zuid en zijn buitenverblijf met expositieruimte 
in Cothen in de Betuwe. Exposities in het buitenland in Parijs en 
Monaco zijn er ook geweest, maar dichter bij huis doet zij vanaf het 
prilste begin mee met de kunstroute in Muiderberg, die ze mede 
heeft opgericht.

Een heel mooie opdracht was het vervaardigen van 
fantasiebeelden voor het Juniorpaleis bij het paleis het Loo (zie foto). 
Experimenteren zit in haar bloed: Raku gestookt pottenbakken  deed 
ze een tijdje, stoffen op de authentieke (De Ploeg)wijze beschilderen 
waarna ze met moderne technieken op grote schaal gefabriceerd 
kunnen worden. Ze maakt daarbij gebruik van de mozaïek-
vormen uit haar andere werk. Omdat tekenen de basis is van alle 
kunstvormen is ze daar de laatste paar jaar mee aan de slag. Het leert 
je kijken en tegelijk kan het gebruikt worden om je huis te decoreren, 
gewoon meteen op de muur zonder lijst waar ze een hekel aan heeft. 
En waarom dan ook niet meteen schilderen? Op een formaat (meer 
dan een vierkante meter) waar beginnende schilders niet meteen mee 
beginnen, maar die verkopen hun eerste schilderij ook niet meteen. 

Veelzijdigheid is haar naam en optimisme en 
doorzettingsvermogen haar karakter.

feestdagen zoals Koningsdag 
en de muzikale omlijsting 
van dodenherdenking en 
bevrijdingsdag. Kennelijk 
is de amateurmuziek uit 
die dorpsgemeenschap 
verdwenen. ‘Daarom is het 
zo goed dat Muiderberg nog 
een eigen muziekvereniging 
heeft’, zegt Marco. ‘Jullie 
mogen heel blij zijn met je 
eigen muziekvereniging. Wij 
moedigen de Muiderbergers 
dan ook aan ‘hun’ Heinze 
overeind te houden! We hopen 
dat veel kinderen dankzij het 
leerorkest muziek willen blijven 
maken. Het zou leuk zijn als 
ze dat bij Heinze doen maar 
het mag ook elders. Het gaat 
om het plezier van het samen 
spelen’. 
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De SPAR blijft
nieuwe eigenaar maakt muiderberg blij

SPAR MUIDERBERG 
VOOR UW DAGELIJKS GEMAK

sparmuiderberg@despar.info

INTERVIEW
door CEES PETERSEN 
en HUGO LANDHEER

Joost Christiaanse, sinds 
1 april de nieuwe eigenaar 
van ‘onze’ Spar, is er 

allerlei mensen, maar nauwelijks met klanten’, 
zegt hij. ‘Dat persoonlijke contact miste ik 
toch wel. Dat vond ik ook het leukst aan mijn 
eerste baan. Als je vakken vult, kom je veel 
bekenden tegen en maakt maak je vaak een 
praatje’. Hij besloot dus terug de winkel in te 
gaan. Na enig zoeken bleek in Hierden op de 
Veluwe een Spar filiaal te koop. Anderhalf 
jaar geleden werd hij eigenaar. Het pand moet 
echter worden verbouwd. Op dit moment is hij 
in onderhandeling over een aantal zaken. Het 
liefst wil hij naar een andere locatie. 

Muiderberg maakte 
indruk
Terwijl de zaken in Hierden werden geregeld, 
zag hij dat de vestiging in Muiderberg te koop 
stond. Hij was nog nooit in het dorp geweest. 
Dus reed hij een paar maanden geleden maar 
eens naar dat voor hem onbekende dorp. Het 
beviel hem wel. Mooie dorpskern, prachtig 
strand, een fijne Brink. Hij was onder de 
indruk. Een paar weken later nam hij zijn 
ouders mee. Zijn moeder wilde pinnen maar 
kreeg dat niet voor elkaar. Dus besloot hij 
te zorgen voor een Geldmaat in zijn nieuwe 
winkel. Joost ziet voornamelijk kansen. ‘Het 
is duidelijk dat de zaak al enige tijd op een 
nieuwe eigenaar wachtte’, zegt hij. ‘Er is wat 
achterstallig onderhoud maar ik heb ideeën 
voor een aanpassing van de inrichting’. In 
het kantoor hangt een plattegrond. Voorin de 
winkel komen tafeltjes en stoeltjes. Het pleintje 
mag van hem meer een dorpsplein worden. 
‘Spar wil zich positioneren als een centrale 
ontmoetingsplaats’. 

Uitbreiding op komst
In de herfst gaat de winkel grootschalig op 
de schop. Er komt een slijterij, de stellingen 
worden lager zodat de klant meer ruimte 
ervaart. Er komt een zelfscan. Het brood 
assortiment wordt meer afgestemd op de 
klanten. De koeling wordt aangepast en als het 
meezit, krijgt de opslag aan de achterkant een 
overkapping. Fijn voor het dorp dat de Spar 
blijft. 

De SPAR wil 
zich positioneren 
als een centrale  
ontmoetingsplaats

Ooit hadden we een hond. 
Toen de hond overleed liet 
hij lang een groot gat achter. 
Nog zie ik hem precies voor 
me als ik mijn ogen sluit, hoe 
hij zijn kop op mijn schoot 
legde, hoe hij zuchtte in zijn 
slaap, hoe ik naar hem keek 
via de achteruitkijkspiegel als 
hij achter in de bak zat en hij 
met een grijns, zo leek het, in 
afwachting was van waar we 
naartoe gingen. 

De liefde van een hond is 
de liefde waar je sinds je 
kindertijd naar op zoek bent: 
onvoorwaardelijk, stabiel, niet 

COLUMN
JANNEKE VAN DER HORST

Ronja

veroordelend. Honden twijfelen 
nooit aan de relatie, vragen zich 
niet af of jullie nog wel genoeg 
bij elkaar passen. Nooit halen 
ze thuis allemaal beelden in het 
hoofd wat jij buitenshuis aan het 
doen bent. En als ze al jaloers zijn 
omdat je de kop van een ander 
aait, dan gaan ze niet boos in een 
hoekje zitten maar duwen gewoon 
hun eigen kop onder je handen. 
En nooit heb je thuis nog achteraf 
gedoe. Ze gaan ook niet het huis 
uit om te studeren. En schamen 
zich niet voor je als je gaat zingen 
in het openbaar.

Maar hoe geweldig deze liefde 

ook is, het meest bijzonder is de 
liefde van een hond die niet van 
jou is. Een hond die je niet als 
pup in de armen hebt gehouden 
tijdens de nachtelijke plasjes maar 
die je af en toe eens uitlaat of 
die eens komt logeren. Die liefde 
voelt niet als een trouwe maar 
toch ook ietwat voorspelbare 
baas-hondrelatie maar als een 
echt bijzonder uitverkoren liefde. 
Als we het schoolplein oplopen 
en Ronja, onze logeerhond, ziet 
ons dan jankt ze alsof ze ons 
dood had gewaand. Soms loopt 
ze vanaf haar huis op de Brink 
naar ons huis op de Roemer 
Visscherlaan. Als ze toevallig 

langsloopt met een baasje 
als ik de deur van mijn auto 
opendoe dan springt ze er 
meteen in. 

Zoals de bedenker van 
Snoopy zei: ‘Happiness is 
a warm puppy’, zo zou ik 
zeggen: ‘geluk is een hond 
die jou opzoekt.’

foto Hugo Landheer

advertenties

duidelijk over. De Spar 
blijft. ‘Er is toekomst voor een 
supermarkt in Muiderberg’, 
zegt hij in zijn kantoor bij een 
kop koffie. Muiderberg is 
een prima plek en biedt deze 
winkel volop kansen. Voor de 
nieuwe eigenaar is het echt een 
drukke tijd. Veel ontmoetingen, 
afspraken en plannen. En 
dan is het na de drukke 
zomermaanden hoog tijd voor 
een ingrijpende verbouwing. 

Van parttimer 
tot ondernemer
Joost begon zijn loopbaan op 
zijn vijftiende als parttimer bij 
een vestiging van Hoogvliet 
in Amersfoort. Hij vond 
het werk zo leuk dat zijn 
bijbaan een beetje uit de 
hand liep. Hij ontwikkelde 
zich tot allround assistent. 
Na de middelbare school 
deed hij hotelmanagement 
in Hilversum. Toen hij op 
zijn 23ste zijn diploma had 
gekregen, besloot hij van zijn 
bijbaan een loopbaan te maken 
en werd bedrijfsleider bij 
Hoogvliet. Op grond van zijn 
brede ervaring kreeg hij een 
aanbod om zijn vleugels verder 
uit spreiden en werd op zijn 
32ste districtsmanager bij Aldi. 
‘Ik had vijftien winkels onder 
mijn hoede en was de hele dag 
onderweg’.

Maar hoe interessant zijn baan 
in veel opzichten ook was, 
na een aantal jaren besefte hij 
dat zijn werkelijke roeping de 
werkvloer was. ‘Als manager 
had ik veel contacten met 
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INTERVIEW/MAATSCHAPPIJ 
door HUGO LANDHEER

Marijke van Deijk is een van die 
vrijwilligers. Ze heeft een lange 
loopbaan achter de rug als 

leerkracht op de Oranje Nassauschool. 
Tien jaar geleden zette ze een punt achter 
haar werkende bestaan. Ze wilde tijd 
voor andere dingen. Maar ze merkte 
dat ze de wereld die ze achter zich had 
gelaten een beetje miste. ‘Wat moet ik 
met al die vrije tijd’, vroeg ze zich af. ‘Ik 
ga voorlezen!’ Ze werd met open armen 
ontvangen in de bibliotheek in Weesp, 
waar ze deel uitmaakte van de Voorlees 
Express. 

Toen Weesp een paar jaar geleden 
fuseerde met Amsterdam veranderde de 
werkwijze. Marijke moest op zoek naar 
een nieuwe vrijwilligersbaan. 

Hulp bij leesproblemen

Kort daarna maakte ze 
een wandeling met haar 
kleindochter. Min of meer 
toevallig liepen ze over 
het schoolplein van de 
Meerstroom. Toen haar 
voormalige collega’s haar 
zagen, riepen ze: ‘Kom ons 
maar helpen’. Sindsdien 
werkt ze op maandag- en 
donderdagochtend van 09.15 
tot 11.00 uur als onbezoldigd 
leerkracht. Ze helpt kinderen 
met leesproblemen. 

Het zijn overigens lang niet altijd 
kinderen met een migratieachtergrond. 
Soms is sprake van dyslexie of een 
andere onderwijsbehoefte. Ze werkt het 
liefst met haar pupillen in een rustig 
hoekje van de binnenplaats van de 
Meerstroom. Ze gebruikt boekjes uit de 
schoolbibliotheek of de methode Taal 
Totaal. ‘We oefenen technisch lezen’, zegt 
ze. Meestal werkt ze één op één met de 
leerlingen. Soms leest ze voor en soms 
doen ze een taalspelletje. 

Ze noemen 
me nog 
steeds Juf 

Muiderberg telt inwoners met verschillende 
culturele achtergronden. Het aantal talen dat 
in ons dorp wordt gesproken, is dus behoorlijk 
groot. Voor veel migranten en statushouders is 
het leren lezen en spreken van goed Nederlands 
een belangrijke zaak. Zeker voor de kinderen. 
Zonder voldoende kennis van het Nederlands 
kunnen ze niet naar school. 
De Meerstroom heeft inmiddels ongeveer 
veertig leerlingen met Nederlands als tweede 
taal. Een aantal vrijwilligers helpt kinderen op 
weg in onze taal. 

Nieuwe uitdagingen

Na een jaar zei Marijke tegen Ellen 
Klomp, de intern begeleider: ‘Ik wil 
graag een uitdaging’. 

Een van haar collega’s vroeg haar of 
ze een Nederlands meisje met dyslexie 
wilde begeleiden. Na vier maanden 
vroeg een collega of ze bereid was een 
Afghaans meisje onder haar hoede te 
nemen dat net van de Taalschool in 
Bussum kwam. ‘Het bleek een goede 
combinatie,’ herinnert Marijke zich. 
‘Het Nederlandse meisje beschikte over 
een grote woordenschat. Zij kon het 
Afghaanse meisje vaak uitleggen wat 
woorden betekenden’. De uitdaging 
werkte boven verwachting. 

Vrijwilligers van onschatbare 
waarde voor kinderen met 
taalproblemen

Het werk van de vrijwilligers, de 
onderwijsassistenten en mensen 

met andere opleidingen 
en achtergronden is heel 
belangrijk. Dat blijkt iedere 
keer weer. ‘De lagere school 
waar ik begon, telde zes 
klassen en zes leerkrachten’, 
herinnert Marijke zich. ‘Het 
was heel overzichtelijk’. De 
Meerstroom heeft nu twaalf 
groepen. De staf bestaat uit 
31 personen, bijna allemaal 
parttimers. 

Een basisschool is een 
behoorlijk ingewikkelde 

organisatie geworden. Maar op elke 
basisschool staan de leerlingen centraal. 
‘Als een kind de Nederlandse taal niet 
beheerst, zit hij of zij er voor spek en 
bonen bij’, zegt Marijke. ‘Het kan een 
enorme achterstand opleveren en dat is 
eeuwig zonde. We helpen alle leerlingen 
bij het leren van de Nederlandse taal. 

Onze mooiste beloning is dat een kind 
met de juiste begeleiding beter gaat 
lezen, zelfvertrouwen krijgt en mee kan 
draaien in de eigen groep. Daar doen we 
het voor’.

vrijwilligster taal- en leeshulp

Op 
dinsdagmiddagen 

organiseert 
Versa Welzijn 

na schooltijd in 
de Meerstroom 

ondersteuning in 
de Nederlandse 

taal.

Marijke van Deijk 
geeft individueel les 
op de Meergronden
foto Hugo Landheer

 
COLUMN GERARD BOER

Pleidooi voor de groene 
haag

Als je ouder bent en fit 
wil blijven, wandel je. Uw 
columnist is op jaren en dus 
loopt hij dan ook vaak een 
rondje Muiderberg. Altijd ook 
even langs onze boulevard 
aan het IJmeer, maar af en 
toe uit nieuwsgierigheid een 
achterompaadje van het dorp 
in. Wat een treurnis zie je dan. 
Vervallen en aftandse houten 
schuttingen die alle zicht op 
tuinen blokkeert. Waarom is 
alles zo dichtgetimmerd?

Een houten schutting is dan 
misschien een praktische 
oplossing voor privacy, maar 
die isolatie van een tuin is toch 
niet nodig? Inkijk door de buren 
voorkomen? Nou die zien ook 
alles vanuit het raam op 
1-hoog. Indringers 
tegenhouden? Een groene haag 
doet dat ook. Als geluidswal 
doet het ook niks, niet voor de 
herrie van de buren noch voor 
vliegtuig- en snelweglawaai.

Houten schuttingen zijn gewoon 
saai en geen schoonheid voor 
de tuin, toch? Dus waarom 
kiezen velen voor zo’n lelijke, 
grijze wand als het ook een 
groene heg kan zijn. Tussen 
de tuinen belemmeren die 
afscheidingen ook nog eens wat 
er zonder dat wel zou kunnen 
zijn: een ruime groene, open 
oase rond de huizen. Als het 
dan persé moet en je de buren 
niet wilt zien als zij van hun 
lapje groen genieten, is dan 
een bloeiende ‘muur van gaas’ 
met (klim-)planten niet mooier? 
En wordt het nabuurschap niet 
meer gediend door samen het 
afscheidingsgroen trimmen 
dan door jaarlijks chemische 
impregneermiddelen te kwasten 
aan beide kanten van het hout? 

Is het niet ironisch dat we 
onszelf opsluiten achter houten 
muren, terwijl we eigenlijk 
beter naar verbinding met onze 
buren kunnen streven? Samen 
een open groene afscheiding 
onderhouden nodigt uit tot 
interactie en verbinding. En 
…. het dorp wordt groener en 
biodiverser tot tevredenheid van 
Stichting Groen Muiderberg en 
gezelliger van aanzien. Ik zou 
zeggen gooi die tuinen open en 
‘slecht de wallen’.

Iedereen kent de oproep van 
de milieubeweging ‘tegels eruit, 
groen erin’. Kunnen we daar 
niet aan toevoegen ‘schuttingen 
om, haag erin’? 

MILIEU
door MICHIEL KOEKKOEK 

Precies 4 jaar geleden berichtte ik u de laatste keer 
over de geluidhinder in ons dorp. Hierbij een 
overzicht en de huidige stand van zaken.

Muiderberg is gelegen in de oksel van 
verkeersknooppunt Muiderberg waar de rijkswegen A1 
en A6 tezamen komen. Bij zuidwestenwind, zuidenwind 
en westenwind  is er vooral geluidhinder van de A1 en bij 
oostenwind en noordoostenwind is er vooral geluidhinder 
van de A6. Deze hinder beperkt zich niet tot de oostelijke 
wijken van Muiderberg en het buurtschap Hakkelaarsbrug 
maar ook de rond de Brink gelegen dorpskern ondervindt 
hinder.
Deze hinder is vooral toegenomen na de voltooiing 
van het SAAone-project in 2016 en is sinds 2022, na 
de hinderdip in de corona-periode, alleen nog maar 
verergerd. 

Geluidsmetingen 2018-19

Ten behoeve van het SAA-project zijn geluidberekeningen 
gemaakt voor het maximaal toegestane verkeersgeluid 
in 2030. Geluidmetingen die de gemeente Gooise Meren 
heeft laten uitvoeren in 2018-2019 lieten zien dat op de 

twee meetpunten in Muiderberg de waarden voor 2030 
toen al werden overschreden. Dit wordt hoofdzakelijk 
veroorzaakt doordat bij de berekeningen voor 2030 van te 
lage waarden voor de verkeersintensiteit is uitgegaan.
Het advies aan de gemeente was om met Rijkswaterstaat 
in gesprek te gaan over deze te hoge geluidswaarden. 

Overleg over te hoge geluidsbelasting 
2020 komt slecht op gang

Op 16 november 2020 zijn de resultaten bediscussieerd 
in een Zoom-sessie (vanwege covid-19) in een panel van 
toenmalig wethouder G.J. Hendriks, M. Bakermans (geluid 
adviesbureau), P. de Boer (Klankbordgroep Minder 
Hinder Gooise Meren) en M. Rietman en M. Seppen (beide 
Rijkswaterstaat).

De belangrijkste uitkomst van de bijeenkomst was dat 
Rijkswaterstaat als de verantwoordelijke wegbeheerder 
onderkent dat de geluidsbelasting van het snelweg tracé 
beduidend hoger is dan voorzien bij de vaststelling van 

geluidsoverlast

De herrie van de A1 en A6

het wettelijke Tracébesluit in 2011.
Er moet dus actie ondernomen worden om de geluidsbelasting van de 
snelwegen binnen de normen te houden. Om te beginnen door onderzoek 
te doen naar welke maatregelen effectief en doelmatig zijn en binnen een 
afzienbare termijn gerealiseerd kunnen worden. De gemeente heeft in de 
persoon van wethouder Geert-Jan Hendriks toegezegd om daarover nauw 
in gesprek te blijven met Rijkswaterstaat en de omwonenden op de hoogte te 
houden, mogelijk tijdens een vervolgbijeenkomst in de loop van volgend jaar.

Dit ‘nauw in gesprek blijven’ heeft m.i. tot op heden niet plaatsgevonden.

De dorpraad wil verder

De Dorpsraad Muiderberg heeft het College van B & W van Gooise Meren 
daarom gevraagd om alsnog in gesprek te gaan met Rijkswaterstaat om de 
geluidshinder terug te brengen tot onder de berekende waarden van 2030.
Wat voor acties zouden m.i. ondernomen moeten worden? De geluidhinder 
wordt veroorzaakt door het ontbreken van geluidschermen langs A1 en 
A6. Weliswaar zijn er schermen op de spoordijk geplaatst maar die hebben 
nauwelijks effect op het geluid van de A6 vanwege de afstand tot de A6. 
Geluid moet namelijk zo dicht mogelijk bij de bron worden tegengehouden. 
Wel zijn A1 en A6 voorzien van zgn. Zeer Open Asfalt Beton (ZOAB), dat 
geluiddempend werkt, maar het effect daarvan is te gering en neemt door 
slijtage ook af. 

Daarom zijn schermen gewenst langs de A1 en A6. Voor de A1 tussen 
verzorgingsplaats Hackelaar en het viaduct De Goog over de A1 en voor de A6 
tussen Knooppunt Muiderberg tot over de Hollandse Brug. Zoals aangegeven 
op het kaartje met de rode lijnen.

A1 richting Amsterdam vanaf viaduct Googweg - foto Gerard Boer
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Graaf Florislaan 2 | tel 0294 202023

Huur met recht tot koop
Wil je een instrument bespelen, maar niet gelijk tot aankoop overgaan? 

Harry Bakker Muziek biedt een flexibele huurkoop regeling

Topkwaliteit instrumenten van merken als Yamaha en Buffet Crampon
Voordelige koopregeling met bij aankoop binnen 6 maanden 100% van de huur 

retour en na 6 maanden 50%

Dorpsstraat 12, 1399GV Muiderberg  
tel 0294 26 2049 | email info@harrybakker.nl | internet harrybakker.nl

Speciaalzaak voor saxofoon, klarinet, dwarsfluit en trompet

Waarom kiezen voor huurkoop?
Je start met een instrument van hoge kwaliteit dat comfortabel speelt

Je hebt de tijd om te beslissen of het instrument bij je past
Wij staan klaar om je te begeleiden bij een passende keuze

Bezoek onze winkel in Muiderberg of 
bekijk de mogelijkheden online op harrybakker.nl/huren

VERSLAG 
door ARIE BRUIN

Op 29 maart werd Annie Mostert 
honderd jaar. Een volle eeuw waarin 
de wereld om haar heen ingrijpend 
veranderde. We spreken elkaar in 

haar woning, het voormalige stoomgemaal De 
Machine aan de rand van het Naardermeer, 
waar ze bijna haar hele leven woont. In het 
bijzijn van dochter Willy vertelt Annie haar 
verhaal, energiek en nog helder van geest.

Annie werd in 1925 geboren 
in Naarden, in de Turfpoortstraat die uitkomt 
op het huidige Vestingmuseum. Na wat 
verhuizingen binnen de Vesting verhuisde het 
gezin op haar zevende naar de Rietgors, toen 
vader Willem Pieterse de ouderlijke boerderij 
overnam. Er was geen stromend water, geen 
elektriciteit en de veestapel, bestaande uit een 
tiental koeien, wat paarden, geiten, schapen en 
kippen, dronk grondwater uit de pomp. Het 
gezin dronk regenwater dat werd opgevangen 
in een ton.

Het boerenleven was hard. 
Als derde dochter op rij kon Annie nog geen 
financiële bijdrage leveren zoals haar zussen, 
die buitenshuis werkten en hun inkomen 
grotendeels afstonden. In plaats daarvan 
werd Annie aan het werk gezet. Ze hielp 
bij het hooien, melken en andere taken die 
normaal voor haar broers waren. Aandacht of 
genegenheid was er nauwelijks. Ze werd vooral 
als werkkracht gezien, niet als kind. Het gevoel 
om als dochter ongewenst te zijn heeft haar wil 
nooit gebroken. Het maakte haar juist weerbaar 
en opstandig.

Op haar eenentwintigste besluit 
Annie weg te lopen. Ze pakte haar spullen 
bij elkaar en overnachtte in de woonkamer 
van Henk Mostert, die als rietsnijder voor 
Natuurmonumenten werkte en een paar 
kilometer verderop in De Machine woonde. 
‘Via opoe Veenendaal vond ik een dag later 
al onderdak, als dienstmeid bij mevrouw van 
Leeuwen.’ Kort daarop besluiten Henk en Annie 
te gaan trouwen. Haar ouders vonden het eerst 
niet goed, maar toen Annie zich daar niks van 
aantrok, trouwden ze uiteindelijk toch met 
goedkeuring van haar ouders in de Evangelische 
Kerk te Naarden.

Annie werkte destijds in de 
winkel van George van der Tas in 
Muiderberg, op de hoek van de Brink en de 
Dorpsstraat. Er werd van alles verkocht: van 
hemden en broeken tot speelgoed en emmertjes 
voor het strand. ‘Op een gegeven moment 
verkochten we zelfs condooms.’ Verderop had 
je Bakkerij Van Rooijen, aan de overkant De 
Haan en de verfwinkel van Hennepman, in de 
saxofoonwinkel van Harry Bakker zat toen de 
Vivo met daarnaast Slagerij Van Eck en aan 
de overkant café/disco het Trefpunt, dat later 
Nooitgedacht en Het Lagerhuys werd.

Tante Annie 
100 jaar

De wereld om Annie heen was in een razend 
tempo veranderd. De Zuiderzee werd IJsselmeer 
en ze had de stoomtram nog meegemaakt, die 
wegens de vele ongevallen bekend stond als De 
Gooische Moordenaar. In plaats van de A1 reed 
het verkeer over een provinciale tweebaansweg, 
waar haar zoontje van zes op weg naar school 
bijna dagelijks moest oversteken. In 1959 kregen 

praatje maar toen Annie voor één euro een kop koffie met een 
gevulde koek serveerde, kreeg ze als ‘Tante Annie’ in de wijde 
omtrek bekendheid. De waardering die ze van de mensen kreeg 
heeft enorm geholpen bij de verwerking van het verlies van Henk.

Nu, honderd jaar na haar geboorte, zit ze nog 
regelmatig op haar bankje en kijkt ze uit over het water. ‘Ik heb 
een mooi leven gehad,’ zegt ze voldaan. ‘En ik ben er nog lang niet 
klaar mee!’

een bijzondere jarige

ze voor het eerst elektriciteit, een tv en stromend 
water. Een paar jaar later kochten ze hun eerste 
auto, een citroengele VW Kever. Annie zelf reed 
jarenlang op een Mobylette maar kreeg later haar 
eigen Dafje.

Annie herinnert zich hoe in de 
jaren vijftig een groep Ambonese vluchtelingen 
werd ondergebracht in een kamp in Muiderberg. 
In de winkel waar ze werkte, mochten ze gratis 
boodschappen doen, die achteraf door de 
gemeente werden afgerekend. Uiteindelijk is 
niemand in het dorp blijven wonen en zijn ze 
allemaal vertrokken naar Purmerend.

Annie en Henk kregen twee 
kinderen, Klaas en Wil, die een geweldige 
jeugd hebben gehad. Spelen met de buurjongens, 
hutten bouwen, zwemmen, schaatsen op het meer. 
En vroeger kon je over de open vlakte vanaf De 
Machine de Hakkelaarsbrug zien liggen. 
Dat Henk na een ziekbed van enkele maanden op 
80-jarige leeftijd overleed, was een groot verlies 
voor Annie. Gelukkig was Natuurmonumenten 
rond die tijd met ‘het rondje Naardermeer’ 
begonnen, waardoor er steeds meer wandelaars 
voorbijkwamen. Het begon met af en toe een 

De wandelaars 
van het 
‘Rondje 
Naardermeer’  
brachten haar 
geluk in het 
leven

‘Op een 
gegeven 
moment 
verkochten 
we zelfs 
condooms’

Annie over haar winkelperiode

advertenties
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VERSA

WELZIJN
door CAROLINE KEMKES

Als sociaal werkers van VERSA 
Welzijn zijn we betrokken bij 
ieders welzijn in de Gooi & 

Vechtstreek e.o. Wij helpen je graag 
op weg bij vragen en problemen. Ook 
bij de organisatie en uitvoering van 
activiteiten en/of ondersteuning van 
buurtinitiatieven. Wij zijn er voor alle 
inwoners: peuters, kinderen, jongeren, 
volwassenen, senioren, mensen met 
een GGZ-achtergrond, statushouders, 
mensen die iets voor een ander willen 
betekenen, mensen die de handen uit de 
mouwen willen steken, creatief willen 
zijn of gezellig samen willen komen. 
Iedereen is bij ons van harte welkom!

Nieuwe jongerenwerker 
aan de slag

Sinds 10 maart jl. is Mohammed 
Mousaoui onze jongerenwerker voor 
de kernen Muiden, Muiderberg en 
Naarden. Jongeren tot 23 jaar kunnen 
bij Mohammed terecht voor een goed 
gesprek, hulp of gewoon een luisterend 
oor. Met name op donderdagen en 
vrijdagmiddagen is hij in Muiden en 
Muiderberg te vinden. Mohammed kijkt 
er naar uit met jongeren in contact te 
komen. Hij is bereikbaar op 06 44107359 
en per mail mmousaoui@versawelzijn.nl

Ken je ‘Administratie voor 
Elkaar’ al? 

Daar kun je terecht met allerlei vragen 
over jouw (digitale) administratie, 
overzicht van inkomsten en 
uitgaven, vragen over regelingen 
en voorzieningen, uitkering, 
(ziektekosten-)verzekering, aanvragen 
van gemeentelijke regelingen, 

Acviteiten Muiden/ Muiderberg 

Dinsdag

* Administrae voor elkaar, 14.00 tot 16.00 uur, in 
buurtkamer de Ankerplaats Aanmelden: Wilma 
Knops, 06 33 95 18 92, avegm@versawelzij.nl of 
Tineke van der Tol, 06 13 96 65 14

* Taalclub 6 t/m 12 jaar, 14.30 tot 16.45 uur, in 
basisschool de Meerstroom

Woensdag
e* Spreekuur wijkcoach (elke 1  woensdag van de maand) 

10.00 tot 11.00 uur in de Rijver

* Spreekuur AMW & WWM Welzijnscoach 
(alle woensdagen van de maand behalve de 
1ste), 10.00 tot 12.00 uur in de Rijver

* Koffie@deRijver, 10.30 tot 13.00 uur

Vrijdag

* G.S.C. (gezellig samen chillen) 12 t/m 18 jaar, 17.00 tot 
18.30 uur in de Rijver

Meer informae? 
Kirsten van Kasteren 
06 1258 3749 / kkasteren@versawelzijn.nl 

van mens 
tot mens

VERSLAG/CULTUUR
door HARRY MOCK

Zoektocht 
naar 

verdwenen 
graven 
op de 

Joodse 
begraaf-

plaats

rondleidingen hervat Elke zondag- en woensdagochtend 
kun je ze met prikstokken, bezems 
en scheppen in de weer zien. 

Vrijwilligers van de stichting Het Stenen 
Archief zijn op de Joodse begraafplaats 
op zoek naar grafzerken die onder het 
grondoppervlak moeten liggen. Ze zijn 
in de loop der eeuwen in de zachte grond 
weggezakt of vergaan omdat ze van 
hout waren. Met mooi weer of bij kou 
en regen, de enthousiastelingen gaan 
onvermoeibaar door om te ontdekken 
waar in de grond de graven liggen. 
Stuiten ze op een verdwenen zerk, dan 
wordt deze opgegraven, schoongemaakt, 
gefotografeerd en geïdentificeerd. De 
Hebreeuwse teksten worden door 
eigen medewerkers en met behulp van 
externe experts vertaald. Ze vormen een 
bron van informatie over de vroegste 
geschiedenis van de Joodse gemeenschap 
in Nederland.

De werkzaamheden vinden plaats op het 
oudste deel van de begraafplaats, Veld A, 
dat meer dan 10.000 graven herbergt. De 
circa twintig vrijwilligers onder leiding 
van Emile Salomons hebben hiervan 
inmiddels meer dan 2200 geïdentificeerd, 
terwijl er 171 zijn opgegraven. Sommige 
stenen waren zo beschadigd dat ze niet te 
lezen waren. Andere moesten eerst met 
behulp van touwen worden omgekeerd 
omdat ze ‘op hun buik lagen’. Niettemin 

R.K. PAROCHIE 
VAN LEVEND WATER

Sinds 2012 heeft de RK Parochie van 
Levend Water geen kerkplek meer in 
Muiderberg. Als herinnering is op de 

Brink de wegkapel ‘Maria Koningin van 
de Vrede’ gerealiseerd.

De kerk is er nog wel voor u.
U bent welkom in de vieringen op 

zondagen om 10:00 uur in de 
H. Nicolaaskerk te Muiden

In Weesp zijn de vieringen elke zondag 
om 11:00 uur, elke dinsdagochtend 

om 10:00 uur en
elke 1e vrijdag van de maand eveneens 
om 10:00 uur in de H.H. Laurentius 

en de Maria Magdelena kerk

Voor overige info 
www.parochievanlevendwater.nl

Kunt u onze hulp gebruiken, of zou 
u graag eens in gesprek gaan? 
Neem dan contact op met ons 

parochiesecretariaat dat geopend is op 
dinsdag, woensdag en vrijdag van 

10 tot 12 uur.

Mr. P.J. Troelstralaan 19
1381 CR Weesp

Telefoon: 0294 - 412530

Email: info@parochievanlevendwater.nl

Nog geen 
(gratis) lid 

van de 
vereniging 
Dorpsraad?

Meld je aan op 
dorpsraadmuiderberg.nl
en blijf daarmee op de 

hoogte van wat er 
gaande is in het dorp 

en ..... 

denk mee! 

advertenties

zijn de meeste opgegraven 
stenen geïdentificeerd. De 
opgedoken informatie wordt 
geverifieerd met bewaard 
gebleven grafregisters van 
de Joodse gemeenschap 
in Amsterdam zelf en met 
Muidense belastingregisters 
die in het archief in Naarden 
liggen. Veld A is tot ongeveer 
1820 in gebruik geweest. Helaas 
zijn van graven tussen het 
beginjaar 1642 en 1672 geen 
gegevens bewaard gebleven.

Geroofde stenen

De bijna 400 jaar oude 
begraafplaats is met ongeveer 

De Muiderbergse 
Echo
door JOHN HAUG

Jaarlijkse vrijwilligersprijs ‘De 
Muiderbergse Echo’

Op maandag 6 januari 2025 
organiseerde de gemeente 

Gooise Meren haar jaarlijkse 
nieuwjaarsreceptie voor het 
eerst in theater het Spant. De 
receptie werd geopend door 
burgemeester Han ter Heegde 
met een welkomstwoord, 
waarin hij de aanwezigen 
bedankte voor hun komst 
en zijn waardering uitsprak 
voor de inzet van iedereen 
in het afgelopen jaar. Hij 
benadrukte het belang van 

Oude grafzerken 
in de grond 
weggezakt

Grafzerken werden in 1673 
gebruikt als wegverharding 
door de Fransen

45.000 graven de grootste 
in gebruik zijnde joodse 
begraafplaats in Nederland. 
Dit heeft alles te maken met 
het feit dat de graven volgens 
het joodse geloof niet geruimd 
mogen worden. Als je de 
begraafplaats aan de Googweg 
betreedt, dan ligt veld A direct 
aan de rechterkant. Opvallend 
is dat het voorste deel uit een 
kaal grasveld bestaat. Hier 
liggen wel graven, maar staan 
vrijwel geen zerken. De meeste 

zijn in 1673 weggehaald door de Franse 
bezetter. De grafstenen werden gebruikt 
om een weg te verharden die naar een 
stelling op de zeedijk naar Muiden liep. 
Dit moest voorkomen dat het geschut zou 
wegzakken in de drassige bodem.  Op 
stenen zuiltjes staat: ‘Akker vol graven.’

Rondleidingen

De eeuwenoude begraafplaats is een 
rijksmonument, evenals het hoofdgebouw 
en de aula. De gebouwen dateren 
van 1933 en zijn een goed voorbeeld 
van de Amsterdamse school-stijl. De 
begraafplaats is eigendom van de joodse 
gemeente Amsterdam (NIHS). De 
meeste graven zijn dan ook van joodse 
overledenen, afkomstig uit Amsterdam en 

omgeving. De zoektocht naar verdwenen 
zerken zal tot aan het eind van de 
zomer voortduren. Dit betekent dat de 
deelnemers aan een rondleiding in 2025 
de opgravingen met eigen ogen kunnen 
aanschouwen. De rondleidingen zijn 
gratis en beginnen met een korte film. 
Daarna volgt een informatieve wandeling 
van een kleine twee uur. 

Belangstellenden vinden op de website  
rondleidingenjbm.nl meer informatie plus 
een aanmeldingsformulier.

foto Harry Mock

Gooise vrijwilligers in de prijzen - foto Gooi en Eemlander 7 januari 2025

gemeenschapszin en samenwerking in 
de gemeente Gooise Meren.

Een van de hoogtepunten was de 
uitreiking van de verschillende prijzen 
voor de vrijwilligers en organisaties 
die zich binnen de gemeente het 
afgelopen jaar buitengewoon 
verdienstelijk hebben gemaakt. De 
vrijwilligersprijs ‘De Muiderbergse 
Echo’ (een ingelijst glicee van een 
schilderij van Heleen van Lynden) 
werd door wijkwethouder Hugo 
Bellaart uitgereikt aan Richard van 
Welie (uiterst rechts op de foto), die 
zich met name in de organisatie voor 
de Stichting Muiderbergse Feesten 
al jarenlang op buitengewone wijze 
inzet.

Wat VERSA voor 
je kan doen!

van mens tot mens

De medewerkers van Stichting VERSA Team Muiden/Muiderberg
vlnr Caroline (opbouwwerk), Carlos (maatschappelijk werk/wijk-/welzijnscoach), Kirsten (kinder-/

jongerenwerker), Marieke (OpStap), Leila (OpStap - niet op de foto) en per 10 maart jl. 
Mohammed Mousaoui (jongerenwerk)

toeslagen of heffingskortingen, 
betalingsregelingen, het 
inschrijven of reageren op een 
woning, hulp bij het maken van 
een CV, aanvragen of verlengen 
van een verblijfsvergunning en 
overige vragen over financiële 
administratie. Van ‘Administratie 
voor Elkaar’ staan ze voor je klaar 
bij je thuis of tijdens de spreekuren 
(alleen op afspraak). 

Bel of mail Wilma Knops, sociaal 
werker, voor een afspraak op 06 
3395 1892 of per email via 
avegm@versawelzijn.nl.

Kennismaken of vragen? 

Loop gewoon eens binnen bij de 
wekelijkse koffie@derijver in De 
Rijver op woensdag van 10.30 tot 
12.00 uur.

Mohammed Mousaoui jongerenwerker
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door JOHN HAUG

Evenementen-agenda

De evenementen worden onder 
voorbehoud vermeld. 
Meer informatie over de 
evenementen vindt u op de 
website van de betreffende 
organisatie.

Zondag 25 mei |15.00 uur 
Concert aan Zee
Brahms hoorntrio
concertaanzee.com

Woensdag 2 juli | 20.00 uur 
De Rijver
Audities Dansschool Dance 
Floor DF Crew
dansschooldancefloor.nl

Donderdag en vrijdag 29 en 30 mei
Jeugdsurvival SC Muiderberg
scmuiderberg.nl/jeugdsurvival 
-2025
   
Vrijdag 4 juli | 20.00 uur 
De Rijver
Feestelijk concert van het 
Leerorkest van de Meerstroom 
gaheinze.nl/nl/nieuws

Zaterdag en zondag 5 en 6 
september
Swing op de Brink
swingopdebrink.nl

Zondag 5 oktober | 15.00 uur 
Concert aan Zee
Vier jeugdige toptalenten met 
onder meer Jesse Kuipers, 
trombone en Anna Petrovitch, 
harp
concertaanzee.com

Aanmelding voor deze 
evenementenlijst voor de periode 
november 2025 - mei 2026 kunt 
u inzenden naar
redactie@dorpsraadmuiderberg.
nl   

Mededelingen Bestuur 
Dorpsraad

OUD EN NIEUW VIERING
De Nieuwjaarsreceptie werd 
op 6 januari 2025 voor het 
eerst op verzoek van de 
gemeente Gooise Meren 
centraal in theater het Spant 
in Bussum gehouden. Het 
bestuur is daarmee na intern 
overleg akkoord gegaan. 
Daarmee kwam er een einde 
aan de jarenlange traditie, 
om deze nieuwjaarsreceptie 
samen met de uitreiking 
van de vrijwilligersprijs, De 

gebruikelijke feestprogramma 
waren opgenomen. Welhaast 
iedereen was over deze nieuwe 
opzet zeer tevreden en het 
bestuur verwacht dat de 
gemeente hiermee op dezelfde 
voet de komende jaren door zal 
gaan.

ALGEMENE 
LEDENVERGADERING/
BESTUURSUITBREIDING
Tijdens de algemene 
ledenvergadering van 13 
maart werd door het bestuur 
kandidaat-lid, Jayne Forrester, 
definitief als lid van het 
bestuur voorgedragen. Zij 
heeft de afgelopen maanden 

al meegelopen en is zodoende 
bekend met de werkwijze van 
het bestuur. De voordracht 
werd goedgekeurd en daarmee 
werd het bestuur uitgebreid tot 
7 leden waarmee de continuïteit 
verder werd zeker gesteld.

VERDERE PLANNEN VAN HET 
BESTUUR VOOR 2025

Het bestuur gaat zich in dit 
jaar verder inspannen om 
meer jongere inwoners van 
Muiderberg als lid te werven. 
Daarmee moet de gemiddelde 
leeftijd van de leden wat 
meer een afspiegeling gaan 
vormen van de leeftijd van de 
gemiddelde Muiderberger. 
Ook wil het bestuur meer 
evenementen samen met alle 
inwoners gaan organiseren in 
het sociale domein, waarbij 
dan geen ingewikkelde 
problemen worden besproken 
maar meer de nadruk komt te 
liggen op gezellig samenzijn, 
plezier en ontspanning voor 
jong en oud. 

Nieuwjaarsduik 2025 werd een Nieuwjaarswadloop. Derde van 
links burgemeester Han ter Heegde.- foto Henk Glotzbach

Muiderbergse 
Echo, in de 
Rijver te laten 
plaatsvinden. 
Deze bijeenkomst 
in een nieuwe 
vorm, die niet 
alleen door het 
hele bestuur, 
maar ook een 
flink aantal 
Muiderbergers 
werd bezocht en 
op uitstekende 
wijze door 
de gemeente 
gefaciliteerd 
was, bleek voor 
velen een grote 
verbetering te 
zijn in vergelijking met 
de bijeenkomsten in het 
gemeentehuis. Dit werd 
mede mogelijk gemaakt 
door de uitstekende (horeca)
faciliteiten die dit theater 
kent, waarbij er naast de 
gebruikelijke activiteiten ook 
ruimte was voor enige lokale 
culturele uitingen, die in het 

LOPENDE 
ZAKEN
Tenslotte zal 
het bestuur 
ook aandacht 
blijven besteden 
aan een aantal 
belangrijke 
onderwerpen 
die ons dorp 
nadrukkelijk 
aangaan zoals; 
de uitbreiding 
van de 380 kV 
hoogspannings-
verbindingen 
door TenneT, 
de plannen voor 
nieuwbouw 

op achterblijf-locaties van 
de Vinkenbaan en ONS, de 
nieuw te bouwen  KC de 
Meerstroom, de plannen 
voor een Warmtenet, 
de groenvoorziening en 
ruimtelijke kwaliteit van het 
aanzicht en onderhoud van 
de openbare ruimten. 

door HUGO LANDHEER

Zo beschrijft soldaat 
Sikke Hiemstra 
Muiderberg. 
Sikke diende als 

soldaat in de 5de sectie van 
2de compagnie van het 
31ste bataljon infanterie 
en was gelegerd in fort 
Uitermeer. Op maandag 
22 april 1940 werd zijn 
sectie overgeplaatst. 
Hiemstra was sinds 
augustus 1939 onder de 

‘Een mooi dorp 
in een aardige 
omgeving vlak 
bij de zee’

rondom 80 jaar bevrijding

meidagen van 1940 herinneren 
al weer 85 jaar geleden. 
Dankzij de prachtige bundel 
Muiderberg en Muiden in 
de meidagen 1940 weten we 
heel veel over wat zich toen 
afspeelde in en rond ons dorp. 
Het dagboek van soldaat Sikke 
Hiemstra (1905–1998) vormt 
hierop een mooie aanvulling. 

Mobilisatie
Hiemstra werkte onder andere 

bij de PWN (Provinciale 
Waterleiding-maatschappij 
Noord–Holland) voor hij onder 
de wapenen werd geroepen. In 
oktober 1939 kwam hij met zijn 
eenheid via Schoorl in Weesp 
terecht. Uit het dagboek blijkt 
dat de wintermaanden waren 
gevuld met allerlei oefeningen. 
Om in conditie te blijven, 
marcheerden de soldaten door 
de Gooi– en Vechtstreek. Af en 
toe was er sport. Soms ging hij 
op bezoek bij bekenden en als 
trouw kerkganger bezocht hij 
kerkdiensten wanneer hij kon. 

Maandenlang bleef onduidelijk 
of en wanneer een Duitse inval 
zou komen. Na  aankomst in 
Muiderberg op 22 april werd 
zijn eenheid gelegerd in ‘een 

wapenen. Elke dag schreef hij 
over zijn belevenissen. Zijn 
achterkleinzoon Lars Brull 
vond het dagboek een jaar of 
tien geleden. Sindsdien heeft hij 
het getranscribeerd, voorzien 
van illustraties en uitleg. Zijn 
overgrootvader heeft inmiddels 
een eigen website. Op dinsdag 
29 april besteedde Radio 1 
aandacht aan het dagboek. 
Toen ik de woorden ‘barak 
Coehoorn’ hoorde, was het 
voor mij duidelijk. Sikke was in 
Muiderberg geweest.

80 jaar bevrijding
2025 is vooral het jaar waarin 
de bevrijding van 80 jaar 
geleden wordt gevierd. Niet 
veel mensen kunnen zich de 

Op 5 mei, ter 
gelegenheid 
van de 
viering 

van 80 jaar bevrijding, 
organiseerden 
Historisch Muiderberg, 
Swing op de Brink, 
Kerk aan Zee 
en de Stichting 
Muiderbergse Feesten 
een Vrijheidsmaaltijd 
op de Brink. Meer dan 
130 inwoners kwamen 
bij elkaar om samen 
te genieten van een 
heerlijke lunch met 
de ‘Vrijheidssoep’. 
De maaltijd werd 
aangekleed met 
een voordracht van 
historicus Guus Kroon. 
Hij ging in op de 
verschillende gezichten 
van Muiderberg in de 
oorlogsjaren. Muziek 
van de Oekraïense 
vluchtelingen Roman 
(zang) en Viktoria 
Boretska (viool) die 
in de opvanglocatie 
Gooimeer wonen, 
zorgde voor een 
prettige sfeer. 

Het idee achter de 
vrijheidsmaaltijd is 
overgewaaid uit de 
grote steden. Samen 
met je buren, vage 
bekenden en nieuwe 
gezichten ga je aan 
tafel om met elkaar de 
vrijheid te vieren en uit 
te dragen dat iedereen 
gelijk is. De maaltijd 
bestond onder meer 
uit een ‘Vrijheidssoep’ 
met brood en salade 
en werd verzorgd 
door de Bijkeuken. 
Op die manier dragen 
we saamhorigheid uit 
en zorgen we ervoor 
dat we in verbinding 
blijven in een 
turbulente wereld. 
           
De hoge waardering 
van de deelnemers 
geeft aan dat dit 
initiatief zeker voor 
herhaling vatbaar is. 

Het enig overgebleven pand van het 
voormalige militaire complex De Coehoorn - 
foto Gerard Boer

Vrijheids-
maaltijd op 
de Brink

VERSLAG
door DONALD KREIKEN

grote loods met de 
naam Coehoorn’. De 
andere eenheden lagen 
in barakken elders in 
het dorp. 

In het komende 
magazine Historisch 
en Momumentaal 
Muiderberg zal 
uitgebreid aandacht 
worden besteed aan 
het dagboek.

Kaft van het 
dagboek van 
soldaat Sikke 
Hiemstra in 
de periode 
1939/40

(opgeschoond)

Foto’s Henk Glotzbach en Gerard Boer

Denk met ons mee! 
Vereniging Dorpsraad Muiderberg

De dorpsraad wil graag weten wat jij denkt! 
Hoe kunnen we ons dorp nog leefbaarder, 
gezelliger en toekomstbestendiger maken? 
We horen graag van jong en oud welke 
verbeteringen, ideeën en wensen jullie 
hebben. 
De enquête wordt eind mei verstuurd. 
Jouw suggesties helpen ons te begrijpen 
wat we meer voor het dorp kunnen 
betekenen. Doe mee en laat van je horen!

dorpsraadmuiderberg.nl

De Dorpsraad heeft uw mening en input nodig. 
Wij willen verbeteren en vernieuwen, bekijk onze enquête Dorpsraad mei 2025. 
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